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CENÍK INZERCE ŽIVOTA BĚCHOVIC

1/31/2 1/4

A4
A4 A4 A4

1/8
A4

1/16
A4

1/6
A4

Velikost 1 strany A4-uvnitř         3 840,- Kč
Velikost 1 strany A4-poslední strana         4 480,- Kč

Velikost 1/2 strany A4-uvnitř         1 920,- Kč
Velikost 1/2 strany A4-poslední strana         2 240,- Kč

Velikost 1/3 strany A4-uvnitř         1 440,- Kč
Velikost 1/3 strany A4-poslední strana         1 680,- Kč

Velikost 1/4 strany A4-uvnitř            960,- Kč
Velikost 1/4 strany A4-poslední strana         1 120,- Kč

Velikost 1/6 strany A4-uvnitř            720,- Kč
Velikost 1/6 strany A4-poslední strana            840,- Kč

Velikost 1/8 strany A4-uvnitř            480,- Kč
Velikost 1/8 strany A4-poslední strana            560,- Kč

Velikost 1/16 strany A4-uvnitř            240,- Kč
Velikost 1/16 strany A4-poslední strana            280,- Kč

Uvedené ceny jsou včetně DPH.

Ceník je platný od 1.1.2016
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SVÁTEČNÍ SLOVO STAROSTY

Milí přátelé,

 

své adventní slovo starosty zahájím tentokrát 

netradičněji. Nebudu ani rekapitulovat rok 2018, ani 

nebudu psát o počasí. Rád bych se zastavil u něčeho, co 

českou společnost prostupuje více než bychom si mohli 

myslet a dotýká se jí to ve všech jejích aspektech. Je to 

samozřejmost. Ať už v tom dobrém, nebo opačně 

setkáváme se s ní denně. A není popravdě čemu se divit. 

Od malička vedeme své děti ke slušnosti, která zahrnuje 

velice důležitá 3P: „ Popros, poděkuj a pozdrav." Zcela 

samozřejmě se tak očekává, že když něco chcete, tak o to 

poprosíte, následně poděkujete a při odchodu pozdravíte. 

Každý, kdo se této malé samozřejmosti v některé z jejích 

částí vymyká, bývá společností, dle mého soudu právem, 

kritizován. Prostě se to sluší!

Existuje však řada samozřejmostí, které nám do života 

zasahují, aniž bychom je čekali, nebo si je vůbec přáli. 

Jejich vznik je mnohdy spojen s chybami ve výchově, ale i 

neopodstatněnými očekáváními nebo jen prachsprostou 

arogancí. Takové samozřejmosti pak způsobují 

společenská nedorozumění. Od těch malých, kdy 

očekáváte zvýšení platu, protože "přeci ostatním taky 

přidali", přes očekávanou omluvu za skutek, za který bych 

se ale sám také pravděpodobně neomluvil, až po 

samozřejmé očekávání, že když jsem na přechodu pro 

chodce, tak auto zastaví. Lidská společnost si v rámci 

zvyšování životního tempa hledá logické zkratky. Jednou 

z nich je i jistá míra samozřejmosti, která již od počátku 

nevyžaduje tolik komunikačních kroků. Když je něco 

samozřejmé, tak si o to přeci nemusím říkat! Co na tom, že 

manžel neví, že paní má narozeniny. Má to po těch letech 

vědět a kytka je naprostou samozřejmostí! A tak místo 

jemného náznaku a snaze předejít budoucímu 

nedorozumění měníme příjemnou chvíli u společné 

večeře s květinou ve váze za hodinovou hádku, uraženost 

a pachuť ze zapomenutých narozenin. (pozn. autora: Na 

narozeniny mé manželky jsem nezapomněl .)

Samozřejmost se nás zmocňuje. Vstupuje nám do života 

a my se stáváme její součástí. Přitom kromě právě 

zmíněných 3P není v životě samozřejmého vůbec nic. 

Zaměstnanec má jistě právo na zvýšení platu v případě 

zlepšení výkonnosti. Není to ale samozřejmost. 

Zaměstnavatel o tom nemusí ihned vědět. Nemusí mít 

dobré podmínky pro zvýšení mzdy, anebo to prostě udělat 

nechce. Člověk, který vás urazil, nemusí v mnoha 

případech ani tušit, že se vás něčím dotkl, pokud mu to 

neřeknete, nebo alespoň nenaznačíte. Omluva pak není 

samozřejmostí a očekáváte ji zcela mylně. Následné 

nedorozumění může ovlivnit chod rodiny na mnoho týdnů, 

rozkmotřit letité kamarády, nebo poznamenat milenecký 

vztah. Samozřejmostí, která pak může ovlivnit lidské 

životy, je mylné očekávání, 

že řidič chodce u přechodu 

vidí a samozřejmě zastaví. 

Taková samozřejmost může 

způsobi t  mnoha l idem 

závažný zásah do jejich 

života - ať už v podobě 

zraněného chodce, nebo v 

případě řidiče, který zcela 

jistě skončí před soudem. 

Přitom by stačilo tak málo -  

neočekávat to, co není 

samozřejmé.

V době Vánoc se se 

samozřejmostí setkáváme také. Stalo se samozřejmým, 

že děti pod stromečkem naleznou hromadu dárků. Ne 

jeden, dva nebo čtyři, ale hromadu. Stalo již téměř 

samozřejmým, že na Vánoce musí být všude super 

uklizeno. S tímto pomyšlením se pak mnohým 

hospodyňkám z pomyšlení na Vánoce spíš zvedne 

žaludek, než aby si vzpomněly na pohodu v kruhu 

rodinném. To vše nám samozřejmost způsobuje. Není 

pak divu, že se najdou jedinci, kteří jdou proti proudu a 

začnou se, pro mnoho z nás zcela nelogicky, vymezovat 

prot i  běžným součástem našeho života. Ze 

samozřejmosti se nám tak stává taková společenská 

drzost. A proč o samozřejmosti píši právě zde? I já jí 

podléhám. I já očekávám lepší ohodnocení za dobře 

odvedenou práci a omluvu v případě křivdy. I já občas 

přijdu s mobilem k přechodu pro chodce a očekávám, že 

mě přeci nemůže řidič přejet. Je to chyba.

S končícím rokem si tak budu brát jedno předsevzetí. Moc 

si jich většinou nedávám, ale tentokrát to udělám. 

Pokaždé, když se budu rozčilovat nad něčím, co by mělo 

být samozřejmé, se nad tím raději 2x zamyslím a pokusím 

se vytěsnit samozřejmost a z ní plynoucí očekávání ze 

svého života. Jsem si jist, že pak bude lépe nejen mně, ale 

i mému okolí. Zkusíte to také? :-)

Do adventního období mi dovolte vám popřát pohodu a 

klid. Ať máte dost času na svou rodinu a přátele. Těm, 

které máte rádi, to určitě řekněte, protože oni to třeba tak 

SAMOZŘEJMĚ vůbec nevidí. A SAMOZŘEJMĚ přeji 

všem, aby jim ježíšek přinesl nějaký ten dáreček, který by 

jim udělal radost.

S přáním pohodových Vánoc a všeho dobrého v novém 

roce

Ondřej Martan,

váš starosta
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RADA MČ PRAHA - BĚCHOVICE

Na svém 117. jednání dne 24.10.2018 mimo jiné 
projednala:

ź návrh Rozpočtového opatření č. 33/18 – smluvní pokuta, 
dodavatel CAS 20

ź návrh na souhlas s nákupem vybavení pro Základní školu 
Praha - Běchovice

ź návrh na schválení příspěvku Mateřské škole Čtyřlístek 
na opravy dětského hřiště

ź návrh na úpravu provozu MŠ Čtyřlístek v době vánočních 
prázdnin 

ź návrh na uzavření dodatku ke smlouvě o nájmu bytové 
jednotky v nemovitosti č.p. 575, Praha–Běchovice, byt        
č. 16  – 6. prodloužení

ź návrh na ukončení nájemní smlouvy dohodou – Sportovní 
areál Richtrova

ź návrhu na posunutí termínu platby nájemného – 
multifukční budova Stará pošta, provoz 1

ź· návrh na posunutí termínu platby nájemného – 
multifukční budova Stará pošta, provoz 2

ź návrh na posunutí termínu platby nájemného a souhlasu 
se stavebními úpravami – multifukční budova Stará pošta, 
provoz 3 a 4

ź návrh na souhlas s napojením EZS objektu Hudební 
stodola v areálu Stará pošta na poplachový monitorovací 
systém (PMS) hl. m. Prahy

ź návrh smlouvy na úklidové služby v nebytových 
prostorách – Hudební stodola 

ź návrh na souhlas s výběrem dodavatele a uzavřením 
smlouvy o dílo na veřejnou zakázku malého rozsahu        
s názvem „PD - Výstavba 3. pavilonu pro centrum 
sociálních služeb“ 

ź návrh na souhlas s dělením pozemku parc.č. 1290/1 v k.ú. 
Běchovice 

ź návrh programu ustavujícího 1. zasedání Zastupitelstva 
MČ Praha – Běchovice

ź návrh na poskytnutí dotace pro podporu kultury a sportu 
na území MČ Praha–Běchovice v roce 2018

ź návrh na souhlas s klientskými změnami v Multifunkčním 
objektu v areálu Stará pošta 

ź návrh Rozpočtového opatření č. 34/18 – účelová 
neinvestiční dotace - komunální volby 2018

Na svém 1. jednání dne 7.11.2018 mimo jiné 
projednala:

źnávrh Rozpočtového opatření č. 35/18 – účelová 
neinvestiční dotace 

źnávrh společnosti PRE na spolupráci v oblasti 
elektromobility a smart city

źnávrh výběru dodavatele pamětního kamene Legionářů 
źnávrh na souhlas s nákupem vybavení pro Základní školu 

Praha - Běchovice 
źnávrh výběru zpracovatele podkladů pro projektovou 

dokumentaci investiční akce „Zvýšení kapacity MŠ“.
źnávrh výběru dodavatele výměny osvětlení v hale 

Sportovního areálu Richtrova 
źnávrh provozního řádu a ceníku Sportovního areálu 

Richtrova 
źnávrh na pověření radního k podpisu krátkodobých 

nájemních smluv sportovišť ve Sportovním areálu 
Richtrova

źnávrh na ustavení komisí Rady MČ Praha-Běchovice           
a jmenování předsedů a členů komisí 

źnávrh na souhlas s prodejem pozemku parc.č. 1423/4              
v k.ú. Běchovice 

źnávrh na souhlas s pronájmem s možností budoucího 
prodeje pozemku parc.č. 1423/3 v k.ú. Běchovice 

źnávrh na souhlas s výběrem dodavatele a uzavřením 
smlouvy o dílo na veřejnou zakázku 

źk návrhu na souhlas s PD pro stavební povolení „Dočasná 
manipulační plocha Běchovice“

źnávrh zajištění a provedení inventarizace majetku            
a závazků MČ Praha–Běchovice k 31.12.2018

źpodmínku pro poskytnutí dotace na nákup nemovitosti         
se 17 malometrážními ateliérovými byty – závazek hradit 
výdaje na správu a provoz z vlastních zdrojů

ź  návrh na souhlas s umístěním sídla spolku „Spolek přátel 
hasičů Běchovice, z.s.“ na adrese Za Poštovskou 
zahradou 607, 190 11 Praha 9–Běchovice 

RNDr. Soňa Beroušková
             tajemnice ÚMČ

ÚŘAD MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA - BĚCHOVICE

1. ustavující Zastupitelstvo 
městské části Běchovice

Na ustavujícím zastupitelstvu dne 31.10.2018 se počtvrté           
v řadě stal starostou Běchovic Ing. Ondřej Martan. 
Zastupitelé zvolili také neuvolněného místostarostu p. Petra 
Vicha.

Zastupitel Michal Němec 
při slavnostním slibu

Slib byl skládán dle tradice do rukou 
nejstaršího zastupitele MČ
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ÚŘAD MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA - BĚCHOVICE

Městská část Praha - Běchovice
Vám oznamuje, že 

2. jednání 
Zastupitelstva Městské části 

Praha - Běchovice

proběhne dne  2018
 od 18:00 hodin

na ÚMČ Praha - Běchovice
Českobrodská 3, Praha 9

Program jednání bude oznámen 
na  úřední desce Úřadu MČ.

19. prosince

Úřad městské části Praha – Běchovice 

oznamuje, že dne

bude z provozních důvodů
(ukončení účetního roku)

Děkujeme za pochopení.

RNDr. Soňa Beroušková
tajemnice ÚMČ

 31.12.2018

pro veřejnost uzavřen.

Tašky na separovaný odpad - ZDARMA

Vážení občané,

od 12.11.2018 je možné vyzvednout si na Úřadě Městské 
části Praha-Běchovice odnosové tašky na separovaný 
odpad (sada 4 tašek – sklo, papír, plast a nápojový karton).
Tašky umožňují uložení tříděného odpadu v domácnosti        
i následné odnesení do kontejneru. Jsou vyrobené                
z omyvatelného recyklovaného materiálu, lze je tak použít 
opakovaně.
Sady tašek budou distribuovány zdarma v počtu 1 sada             
na 1 byt do vyčerpání zásob.

Tašky lze vyzvedávat v kanceláři pokladny č. dv.202               
a podatelny, č. dv. 204, a to v úřední dny:

Pondělí          8-12  13-17
Středa            8-12  13-18
Pátek              8-12

Děkujeme občanům za aktivní přístup v oblasti nakládání           
s odpadem.

Šárka Hudečková
ÚMČ Praha-Běchovice

ÚMČ Praha - Běchovice

Českobrodská 3
190 11 Praha 9

+ 420 281 028 611

podatelna@praha-bechovice.cz

Úřední hodiny:
Pondělí 8-12  13-17
Středa   8-12  13-18
Pátek    8-12

.........................................................................................

.........................................................................................

..........................................................................

.........................................................................................

 

 
@

Přejeme klidné prožití vánočních svátků,
 v novém roce pevné zdraví,

mnoho osobních a pracovních úspěchů.

redakční rada
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ÚŘAD MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA - BĚCHOVICE
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ÚŘAD MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA - BĚCHOVICE

OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH

Svozové společnosti Pražské služby 
a AVE CZ jsou připraveny na vánoční 

a novoroční svoz odpadu

Konsorcium Pražské odpady 2016-2025, jehož vedoucím 
účastníkem je spol.  Pražské služby, a.s. a vedlejším 
účastníkem svozová spol. AVE CZ, zajistí během vánočních 
svátků svoz směsného a tříděného odpadu na území 
metropole. 
Program svozu je vytvořen tak, aby nedocházelo k přeplnění 

nádob a nevznikal kolem nich nepořádek. 
V termínu od 24. 12. do 31. 12. 2018 budou zajištěny 
normální pracovní směny a svoz směsného odpadu bude 
probíhat dle příslušných svozových programů, tedy jako          
v běžných dnech. Díky větší zátěži na separačních místech 
provádíme svozy tříděných složek odpadu v posíleném 
režimu. U tříděného odpadu budeme ve dnech 17. - 31. 12. 
2018 provádět mimořádný svoz skla v kritických oblastech             
a jinak bude vše probíhat také dle příslušných svozových 
programů.

21. – 31. 12. 2018 normální svoz dle příslušných programů

1.1.2019 svoz až na výjimky neprobíhá, náhradní svoz proběhne v následujících dnech

2. 1. – 6. 1. 2019 bude probíhat normální svoz s případným časovým posunem (max. 1 den)

21. – 31. 12. 2018 normální svoz dle příslušných programů

17. - 31. 12. 2018 mimořádný svoz skla (1 odvoz navíc), jinak odvoz dle příslušných svozových programů

1.1.2019 svoz až na výjimky neprobíhá, náhradní svoz proběhne v následujících dnech

2. 1. – 6. 1. 2019 bude probíhat normální svoz s případným časovým posunem (max. 1 den)

Svoz směsného odpadu:

Svoz tříděného odpadu:

Českobrodská svítí LED technologií
 
Ačkoli byly práce na povrchu Českobrodské přerušeny, 
nestalo se tak v případě staveb souvisejících.
V průběhu podzimu t.r. tak byla dokončena výměna 
stávajícího veřejného osvětlení za nové s LED technologií. 
Krom úspornosti nových svítidel je posun znát zejména         
ve svítivosti a světelnému spektru. Na rozdíl od původních 
oranžových světel je pod novými možno rozeznat i barvy. 
Světla byla vyměněna podél Českobrodské v celém rozsahu 
rekonstruované části. (chybí již jen na nerekonstruovaném 
úseku   mezi radnicí a  Ipexem.). Nová   světla jsou  pak  také 
podél ulice Mladých Běchovic.

Petr Vich,
místostarosta
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OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH

Dozvuky rekonstrukce Českobrodské 

Vážení spoluobčané, milí cestující MHD, 
s koncem první etapy rekonstrukce Českobrodské ulice 
dolaďuje MČ s investorem stavby (TSK Praha) ale i se 
zhotovitelem dodatečné úpravy přímého okolí a technické 
vybavenosti. V tomto ohledu postupovalo vedení městské 
části v souladu s požadavky cestujících MHD, kteří 
poukazovali na absenci bočnic u některých nových 
autobusových zastávek. I tento fakt považujeme za jeden            
ze zásadních nedostatků. Při jednáních jsme proto uplatnili 
požadavek na novou instalaci bočnic. Investor i zhotovitel 
nám v tomto ohledu vyšli vstříc. Bočnice zastávek byly tedy 
objednány již v první polovině listopadu. Termín jejich dodání 
je však až na konci měsíce února. Zastávky budou muset být 
zároveň prostorově upraveny tak, aby byl po instalaci bočnic 
umožněn průjezd vozíčkářům a maminkám s kočárky.

Ondřej Martan,
starosta

TGM zdobí Běchovice

Letos na podzim si naše republika připomněla své vůbec 
nejvýznamnější jubileum. Letos na podzim to bylo přesně 
100 let, odkdy je český národ samostatným a suverénním 
národem se svým státem, armádou a politickou reprezentací. 
Letos na podzim jsme si připomněli, že před 100 lety vyjednal 
Tomáš Garigue Masaryk za výrazného přispění 
Československých legií odtržení Československa                
od Rakouskouherské monarchie. 
Při této příležitosti a z vděčnosti instalovala naše městská 
část novou sochu TGM a spolu s ním i památník legionářů 
právě u nás v Praze-Běchovicích. 
Pro ztvárnění sochy Tomáše Masaryka jsme na doporučení 
oslovili sochaře Mira Jakubčíka. Jeho tvorba je dobře známa 
a on se svého úkolu zhostil velice dobře. Od prvotního 
hliněného návrhu až po krásnou bronzovou sochu TGM           
v nadživotní velikosti uběhl téměř rok. Socha byla na místo 
dovezena 3 dny před slavnostním aktem odhalení a očím 
veřejnosti zůstala skryta...
V neděli 28. října v 10 hodin ráno mohl ceremoniál začít. Svou 
účastí ho podpořilo nejen vedení městské části, ale i zástupci 
Československé obce legionářské, ředitel Ústavu                
pro studium totalitních režimů Zdeněk Hazdra s manželkou, 
operní pěvkyní Sylvou Čmugrovou. Ta zazpívala nejen 
československou hymnu, ale i oblíbenou píseň TGM Ach 
synku, synku. Dále pak akce zúčastnili zástupci sboru 
dobrovolných hasičů a početná veřejnost. I přes značnou 
nepřízeň počasí se nás na slavnostní odhalení sochy TGM 
sešlo okolo stovky.
Po odhalení sochy a projevech starosty, zástupce ČSOL 
Zdeňka Jany a ředitele ÚSTR Zdeňka Hazdry jsme se vydali 
průvodem k nově instalovanému pomníku legionářů. Počasí 
odradilo řadu návštěvníků, a proto ceremoniál na vyhlídce 
nad Běchovicemi probíhal v komornější atmosféře. Své 
projevy zde přednesli přítomní reprezentanti, kde kromě již 
jmenovaných vystoupila i pan Kosinová z ČSOL.
Legionářům byl vzdán hold trubačem zahranou večerkou              
a následně čestnou salvou. 
Rád bych touto cestou poděkoval zejména hlavnímu městu 
Praze za poskytnuté prostředky na zaplacení sochy TGM              
a budoucí úpravy jejího přímého okolí. Zároveň bych chtěl 
poděkovat všem, kteří se podíleli na přípravě této mimořádné 

a krásné události. Jmenovitě bych pak chtěl zmínit zástupce 
ČSOL pana Jiřího Charfreitaga a Zdeňka Janu za jejich 
velice záslužnou aktivitu v osvětě a propagaci 
Československé obce legionářské, její  historie                         
a přesahu do současnosti.

Ondřej Martan,
starosta
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Slavnostního odhalení sochy 
T.G. Masaryka se účastnili  i zástupci 

Sboru dobrovolných hasičů Běchovice. 

Pochod od sochy T.G.  Masaryka k novému pomníku 
legionářů vedli členové Československé obce legionářské.
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OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH
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Nový pomník legionářů, 
umístěný na vyhlídce nad Běchovicemi.

Autor sochy T.G.  Masaryka pan Miro Jakubčík.

Hasiči obdrželi při příležitosti 
100. výročí ČSR   od starosty 

MČ Ondřeje Martana 
stuhu k praporu.

Slavnostní projev při odhalování pomníku 
pronesla za ČSOL paní Kosinová.
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NOVINKY V BĚCHOVICÍCH

Radnice frčí v elektrice

Trendy poslední doby nám velí přecházet na ekologické 

způsoby dopravy. Když pomineme cyklodopravu, která je 

reálně provozovatelná na menší vzdálenosti a jen v určitou 

roční dobu za dobrého počasí, stává se jednou z mála 

možných alternativ elektromobilita. Vedení městské části se 

proto již v roce 2017 přihlásilo do výzvy vypsané 

ministerstvem pro životní prostředí na možnost získat až 250 

tisíc Kč na elektromobil. Stávající služební Fabia (již 12 letá) 

sice stále hrdinně slouží. Její čas se ale nepředvídatelně 

krátí. Elektromobil má navíc řadu výhod. V centru Prahy 

parkujete zdarma, auto nepotřebuje výměny oleje, rozvodů 

apod. Na baterie udává výrobce záruku 8 let. To vše rozhodlo 

o tom, že MČ do elektromobilu půjde. 

Na jaře t.r. jsme obdrželi nejen zmíněnou dotaci                   

od ministerstva ŽP, ale ve stejné výši i od hlavního města. 

Soutěž mohla být vypsána. MČ obdržela celkem 2 nabídky,             

z nichž lépe vycházela nabídka na automobil Nissan.            

S doplatkem zhruba 300 tisíc Kč nad rámec získané dotace 

jsme tedy koupili elektromobil. Svými rozměry připomíná 

nejvíce Škodu Rapid. Má vše, co by dospělé auto mít mělo - 

od klimatizace až po parkovací senzory. Od běžného 

automobilu se však liší svým dojezdem. Reálný počet ujetých 

kilometrů je na hranici 230 a je závislý na tom, jak má řidič 

těžkou nohu. Automobil provozujeme teprve pár dní. Kromě 

kratšího dojezdu mu ale zatím nelze nic vyčíst.

 

Ondřej Martan,

starosta

Nové informační cedule

Milí přátelé, 

v letošním roce naše městská část investovala prostředky 
získané z dotace na sport a obnovu cyklostezek                
(vč. turistického značení) do řady projektů. Jedním z nich byla 
i síť nových informačních tabulí. Tabule jsou umístěny               
na cyklostezkách a dopravních uzlech (u zastávek a stanic). 
Myšlenka jejich instalace vzešla z inspirace v městech              
a obcích, které svými informačními vývěskami seznamují 
návštěvníky s místem, ukazují jim v přehledné formě 
pamětihodnosti a poukazují na místa, která je možné 
navštívit. Naše informační cedule shrnují přehledně vše 
podstatné, co by se návštěvník mohl o Běchovicích 
dozvědět. Z reakcí našich obyvatel pak slýcháme i údiv               
nad tím, kolik nového se i rodilí Běchovičané o naší městské 
části nově dozvěděli.
Text informačních cedulí zpracovával běchovický rodák Aleš
Rudl, grafiku pak Petr Vich.

Jiří Klůna,
radní MČ
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NOVINKY V BĚCHOVICÍCH

Semafor na odbočce do Dubče

Součástí rozsáhlé rekonstrukce Českobrodské ulice se stala   
i původní nijak neregulovaná křižovatka s ulicí Do Říčan. Dle 
projektu byla rozšířena a připravena pro instalaci tolik 
potřebných semaforů. K rozšíření a zlepšení průjezdnosti 
došlo ihned při opravě, avšak instalace semaforů se zpozdila. 
Nová křižovatka je tak pro méně jisté řidiče připojující se          
od Dubče ještě komplikovanější. Kolony sahají až na konec 

Dešťová kanalizace v ulici Do Říčan 

Jednou z komunikací, která nutně vyžaduje rekonstrukci, je         
i ulice Do Říčan. Před jejím zahájením bylo přikročeno            
k rekonstrukce dešťové kanalizace, jejíž stav je hlavní 
příčinou propadů vozovky v jejím západním okraji. 
Rekonstrukce kanalizace by měla být ve dvou etapách 
dokončena na jaře 2019. Na ni by pak měla navázat 
rekonstrukce povrchu vč. zastávek BUS MHD.
Osobně mám velikou radost, že se s rekonstrukcí 
Českobrodské daří provádět i opravy bočních, velice 
vytížených komunikací. Spolu s dokončením opravy ulice         
Do Říčan  bychom  měli  mít  všechny ulice ve správě TSK 
Praha hotové.

Jiří Klůna,
radní

Nové pekařství v Běchovicích 

V polovině prosince (10.12.) bude otevřena nová prodejna 
pekařství, a to na Staré poště, čp.1

A co zde můžete např. nakoupit? 

Třeba….

ź čerstvé pečivo (3x denně)
ź obložené chlebíčky a pečivo z vlastní výroby
ź saláty
ź bezlepkové pečivo
ź kávu, čaj, kakao, čokoládu, mléčné koktejly
ź smoothie
ź· domácí limonády
ź křupavé plněné pannini
ź zapečené i studené toasty
ź vafle
ź v zimě svařák, v létě zmrzlinu

Šárka Hudečková
šéfredaktorka

zástavby Běchovic 2 a řidič je mnohdy odkázán na milost 
ostatních, kteří jej pustí na hlavní ulici.
Situace by neměla mít dlouhého trvání. I přes značné 
komplikace způsobené složitostí procesu nákupu nových 
semaforů jsme se dohodli s magistrátem na instalaci alespoň 
prozatímní  signalizace.  Do doby finálního vyřešení tak bude 
křižovatka bezpečnější.

Ondřej Martan,
starosta
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ZŠ

Návštěva zoo

Je to už tradice, ale žáci druhého i prvního stupně se na ni 
vždy těší. Mluvím o pravidelných návštěvách pražské zoo. 
Návštěva zoo je pro žáky vždy obohacující. Přímo na místě je 
nám přidělen průvodce - většinou jde o studenta či studentku  
přírodovědné fakulty- a s ním pak procházíme daná 
stanoviště a on nám k jednotlivým zvířatům říká zajímavosti, 
které bychom se jinde nedozvěděli. 
Šestá třída letos vylosovala téma Ptáci. Vzhledem k tomu, že 
bylo nádherné počasí, výlet jsme si náramně užili.

Alena Nejedlá
ZŠ

SOCIÁLNÍ SLUŽBY BĚCHOVICE

Milí čtenáři,

počet klientů pečovatelské nebo 
odlehčovací služby máme vždy 
p řesný ,  jasně  s tanovený .             
Do kontaktu ale přicházíme 

nejenom s klientem samotným. Člověk má kolem sebe jakési 
mikroklima, které tvoří rodina, přátelé a sousedi. Takoví lidé 
se stávají takzvanými „sekundárními klienty“.  Jsou s námi        
v bližším či vzdálenějším kontaktu v řádech týdnů, měsíců           
a let. Stávají se významnými osobami nejen pro klienta 
samotného, ale také pro nás. Vazba mnohdy přetrvává           
i po ukončení poskytování služby. Ideální variantou je 
situace, kdy se rodina a sociální služba vzájemně doplňují, 
zastupují, podporují, táhnou za jeden provaz s cílem 
dosažení osobní pohody klienta. Někdy ale komunikace        
s rodinnými příslušníky vázne, není dosažena spolupráce, 
chybí zájem, informace, důvěra. Proč tomu tak je? 
Nedá se generalizovat, že se rodina o svého člena prostě 
vždy nechce starat a že ji osud blízkého nezajímá. Příčiny 
jsou někdy mnohem komplikovanější. Jedním z důvodů 
mohou být narušené vztahy a vazby v rodině. Kdo z nás je 
členem ideální rodiny, kde všichni vždy a za všech okolností 
stojí při sobě? Nedokážeme nahlédnout do celé rodinné 
historie a nemůžeme tedy soudit, kdo a jak se má zachovat. 

Další otázkou, kterou si musíme klást, je, jak nás jako 
organizaci vidí veřejnost. Jako ústav? Jako nemocnici? Jako 
poslední instanci na cestě životem? Nikdo nechodí rád        
do nemocnice, taková představa v nás evokuje strach. Pokud 
chybí péče rodiny, může to být také tím, že v předchozích 
měsících a letech bylo péče o blízkého až přespříliš. Přijetím 
do služby došlo k úlevě, k pomoci - dotyčný tedy potřebuje 
čas na odpočinek. Úleva se ale může také mísit s pocitem 
studu. Rodina se potýká s výčitkami, že není schopna 
pečovat o blízkého sama. Možná proto od nás také drží 
odstup a nechce slyšet nepříznivé informace – může se cítit 
zodpovědná za jednání blízkého nebo za jeho zdravotní 
obtíže. Poslední důvod, který uvádím, je ryze praktického 
charakteru. Rodina prostě nemá dostatečné informace         
o tom, co se od ní očekává, nebo nedokáže vyjádřit, co 
očekává naopak od služby. Životní situace zažívají lidé 
poprvé a neumí vykomunikovat přání, možnosti, postupy.          
Za „nespoluprací“ se tedy schovává mnoho důvodů              
a skrytých zakázek.  Se všemi okolnostmi je třeba počítat a 
brát na ně ohled. Společnost všeobecně soudí druhé velmi 
lehko. 
Podívat se na okolnosti ze všech úhlů je větší investice, 
avšak vyplatí se. 

Martina Rafačová
sociální pracovnice, koordinátorka aktivit
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KNIHOVNA

Den pro dětskou knihu

Partnerem letošního Dne pro dětskou knihu je opět 
komiksové nakladatelství CREW.
Pro děti jsou připraveny hry, soutěže i odměny. Naše 
knihovna bude otevřena v sobotu 8. prosince odpoledne         
od 14 do 17 hodin.

Velká komiksová soutěž 
nakladatelství CREW

1) Vytvoř fantasy komiksový příběh. Můžeš ho třeba 
nakreslit, vyfotit, vystříhat a nalepit. Je tolik možností! 
Důležité je, aby byl jednostránkový a aby to byl tvůj vlastní 
výtvor.
2) Na zadní stranu nezapomeň napsat svoje jméno, adresu  
a e-mail. Jestli ho nemáš, napiš tam e-mail rodičů.
3) Vyber si dva komiksy z nabídky (v knihovně), které bys         
za svůj výtvor chtěl vyhrát, a napiš jejich název k adrese          
na zadní stranu tvého komiksového díla. Když vybereme 
Tvůj příběh, tyhle komiksy ti za odměnu pošleme!
4) Svůj výtvor dones do knihovny nejpozději do 13. 12. 2018. 
Jestli jsi vyhrál, se dozvíš 19. 12. 2018 na facebookových 
stránkách CREW KIDS.
5) Pokud si se soutěží pořád nevíš rady, zeptej se svého 
knihovníka. Jistě ti rád poradí.

Vánoční prázdniny

Knihovna bude během vánočních prázdnin uzavřena. 
Poslední otvírací den před prázdninami je čtvrtek                          
20. prosince 2018. 

V novém roce bude otevřeno        
od čtvrtka 3. ledna 2018. Výpůjčky, 
jejichž vrácení spadá do doby 
vánočních prázdnin, je možné vrátit 
bez sankčního poplatku do 10. 
ledna 2019.
Požehnané Vánoce a dobrý rok 
2019 přeje všem čtenářům 

Hana Santolíková,
knihovnice

SUDOKU
Sudoku č. 1 Sudoku č. 2
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KULTURA - ohlédnutí

PAVEL BLAHA

TEREZA HENDRYCHOVÁ

ANEŽKA HUBATKOVÁ

BENEDIKT HUJER

DENIS KARAS

BARBORA MAŠÍNOVÁ

ŽOFIE NOVÁKOVÁ

ALŽBĚTA POKORNÁ

KATEŘINA TĚHNÍKOVÁ

Vítání občánků Běchovic

Dne 4. listopadu od 15:30 hod. proběhlo tradiční vítání 
občánků, jak jinak než ve velké zasedací místnosti v budově 
Úřadu MČ Praha-Běchovice. Opětovně zvolený starosta pan 
Ing. Ondřej Martan tentokrát přivítal děti – nové občánky 
Běchovic - narozené v první polovině roku 2018, tzn. od 1.1. 
až do 30.6.2018. Tentokrát byla účast 100%. Své ratolesti 
nám přišli představit rodiče 6 holčiček a 3 chlapečků. Toto 
vítání občánků bylo i výjimečné, snad poprvé, co byla tato 
tradice obnovena, jsme se setkali s týmiž rodiči již po čtvrté. 
Blahopřejme manželům Těhníkovým .
Všem rodičům si dovolujme ještě jednou popřát hodně štěstí 
a hlavně zdraví pro jejich další společný život a těšíme se             
na další setkání na akcích pořádaných MČ.

Martina Vlková
Úřad MČ Praha-Běchovice

Seznam dětí

První koncert na Staré poště 

Dne 8.11. 2018 vystoupilo ve společenském sále Staré pošty 
dechové kvinteto Národního divadla.

Dechové kvinteto Národního divadla

Účast na koncertě se stala rekordní – 
přes 70 posluchač.

O zahájení koncertu se postaral 
starosta Ondřej Martan.
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KULTURA - ohlédnutí

Lampionový průvod v obraze
 

Zájem o čokolády předčil naše očekávání.Doma vyrobených lampiónků 
jsme měli na 8 desítek!
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KULTURA - rozpis akcí 
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KULTURA - pozvánky



KULTURA - pozvánky
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KULTURA - pozvánky
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KULTURA - pozvánky

Audionahrávka „Běchovická kronika“

Deset žáků z 9. třídy Základní školy v Běchovicích se během 
měsíců dubna až června účastnilo nahrávání audia 
Běchovické kroniky. Žáci četli z knihy léta 1938–1945. 
Nahrávku pokřtí pan starosta 11. 12. 2018 v 19:00 v rámci 
Adventního koncertu v Hudební stodole Staré pošty. 
Audionahrávka bude volně k poslechu i stažení na stránkách 
naší městské části, k dispozici bude i na CD nosičích.

Velké díky patří všem, kteří se nahrávání účastnili: 
paní učitelka Alena Nejedlá, Kristýna Tomášková,Vasyl 
Krychfalushii, Miriam Krejčová, Jakub Sádlo, Lukáš Kárník, 
Eliška Brabencová, Kateřina Vaisová, Tereza Bartáková, 
Karolína Koláčková a Viktorie Kalivodová.

Martina Míková
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SPORT

Běchovičtí sršni

Příjemné počasí je za námi a s ním bohužel i podzimní 
sezóna našich Běchovických sršňů. Vedle mladšího dorostu, 
který sklízel úspěch za úspěchem, a školičky, která rozdávala 
radost hlavně rodičům, mají podzim za sebou i další naše 
kategorie. Dařilo se střídavě… 
Mladší i starší přípravka, mladší i starší žáci, ti všichni se čas 
od času veselili z výhry, občas ale přišla i těžká porážka… 
Důležité ale je, že se u nás mládežnický fotbal v podání 
Běchovických sršňů hraje! Fanoušci mají komu fandit!           
S podzimní sezónou i travnatým hřištěm jsme se rozloučili, 
teď budeme trénovat buď uvnitř v hale, nebo na umělé trávě 
venku.

Poslední soutěžní výsledky:
Mladší přípravka: 
Běchovičtí sršni – TJ Kyje 13:2
TJ Slovan Bohnice – Běchovičtí sršni 7:13
Běchovičtí sršni – Spartak Kbely 1:22
Starší přípravka: 
Dukla Jižní Město – Běchovičtí sršni 23:4
Běchovičtí sršni – SK Slavia Praha dívky 5:6
Běchovičtí sršni – SK Dolní Měcholupy 8:10
Mladší žáci: 
FK Újezd nad Lesy - Běchovičtí sršni 1:2
Běchovičtí sršni – SK Dolní Chabry 0:5
Běchovičtí sršni – ČAFC Praha 2:5
Starší žáci: 
Sokol Kolovraty - Běchovičtí sršni 0:0
Běchovičtí sršni – Čechie Dubeč 3:0
SK Hostivař - Běchovičtí sršni 8:1
Mladší dorost: 
TJ Kyje - Běchovičtí sršni 1:4
Běchovičtí sršni – Čechie Dubeč 1:2
Čechie Smíchov - Běchovičtí sršni 0:0

Každý, kdo by chtěl za jakoukoli kategorii Sršňů hrát fotbal, 
má šanci. Kontakty najdete na našich stránkách 

 v sekci NÁBOR.
Alan Hejma 

www.bechovictisrsni.cz
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Rybaření na rybníčku

Vážení čtenáři,

začátkem října otevřeli představitelé městské části 
slavnostně rybníček – požární nádrž po celkové rekonstrukci.
Nyní již přichází čas také pro rybáře, kteří mají nádrž v 
pronájmu pro sportovní lov ryb. Do nádrže bylo dne 21. 10. 
2018 dovezeno cca 5q kapra a 1q bílé ryby. Vzhledem            
k tomu, že jsme se zarybněním čekali na znovuzprovoznění 
nádrže, nebyly vzhledem k pokročilému datu ani uspořádány 
tradiční závody a revír byl dnem zarybnění okamžitě 
zpřístupněn nejen rybářské veřejnosti.
Další z rybářského hlediska zajímavé ryby – např. líni, amuři, 
tolstolobici a pravděpodobně i menší dravé ryby, budou             
do nádrže nasazeny během listopadu. A tak věřím, že rybáři 
využijí stále pěkného počasí a přijdou si zarybařit.
Rekonstrukce otevřela prostor kolem nádrže širší veřejnosti, 
ale zároveň omezila částečně možnosti rybářů. Proto 
speciálně upozorňuji na požadavek městské části, a to zákaz 
rybolovu z dřevěného podia.
Buďme k sobě navzájem ohleduplní, aby prostředí nadále 

zůstalo čisté a příjemné a aby u rybníčka všichni rádi trávili 
svůj volný čas, ať už pro rekreaci nebo pro rybaření.

Karel Zajac, 
předseda MO ČRS Běchovice, z.s.
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Výlet dětí do Příchovic

V pátek 9. 11. 2018 jsme se opět sešli u družiny, abychom 
společně odjeli strávit bezva víkend na rekreační chatu                
v Příchovicích, kterou nám zapůjčil Sokol Běchovice II. 
Děkujeme :). Tentokrát jsme odjeli i se spoustou nových 
výletníků a plni očekávání. O víkendu jsme se převážně 
věnovali podzimním tématům. Vyrobili jsme i lampiony               
na připravovaný lampionový průvod a kromě dalších her jsme 
se těšili na večerní rej halloweenských masek.

Vzpomínka

V nedožitých třiadevadesáti letech (* 31.10.1925) zemřel 
Václav Beránek, jeden z nejstarších občanů Běchovic. 
Celý jeho život se odvíjel v duchu svobodomyslného 
trampingu, od kterého nikdy neustoupil. Od roku 1945 byl 
aktivním členem HARLEY UNRA CLUB s modelem WLC 
1942. Vyučil se v Praze leteckým mechanikem. Leteckým 
opravnám Malešice zůstal věrný jako mistr - specialista 
seřizovač na brzdě leteckých motorů až do odchodu           
do důchodu.  Seřizoval od válečných motorů Daimler 
Benz, JUMO, RR Merlin až po proudové M 701 a Klimov. 
Zjara roku 1949 aktivně pomohl gen. Františku Peřinovi 
při jeho odletu do exilu. 
Byl hodným manželem, tátou, dědečkem, pradědečkem      
a všichni na něj budeme vzpomínat.

Jménem rodiny 
JUDr. Ivan Novák

SPORT

PŘÍSPĚVKY OD OBČANŮ

Jak jsme si celý víkend užili, můžete vidět na fotkách. 
Děkujeme MČ Praha–Běchovice za úhradu nákladů              
na dopravu.

Martina Vlková

Pan Beránek se pravidelně zúčastňoval 
pietního aktu u pomníku padlých.
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INZERCE

POLICIE INFORMUJE, KULTURA, SUDOKU
Ars lingva – Umění jazyka
 Úvaly, Dobrovského 485

602777627
Začínáme od 1.1. 2019

- jazykové korektury na PC – diplomové, bakalářské práce,    
  články, reklama, další texty
- příprava na přijímací zkoušky z češtiny pro žáky 5.,7. a 9. třídy
- příprava na maturitu z českého jazyka a literatury
Kontakt: , tel. ars.lingva@seznam.cz

ZDE BY MOHL BÝT VÁŠ INZERÁT 
Velikost 1/6 A4

Cena 720,- Kč (včetně DPH)
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Řešení sudoku č.1 Řešení sudoku č.2

ŘEŠENÍ SUDOKU

Děkuji panu starostovi za blahopřání k mým devadesátým narozeninám a celému Úřadu MČ 
Praha-Běchovice za milý dárek, který mi předal pan Jiřík.

 Jarmila Šustrová

Děkuji panu starostovi Ondřeji Martanovi za blahopřání k mým narozeninám a také za milou 
návštěvu p. Michala Jiříka, který mi předal dárek.

Jitka Hřebíčková

Děkuji MČ Praha-Běchovice za blahopřání k mému životnímu jubileu a panu Jiříkovi za milou návštěvu         
a dárek.

Jaroslav Sedláček

Děkuji Vám za krásné přání a dárek k mému jubileu. Děkuji, že nezapomínáte na své občany a že se za Vašeho 
působení staly Běchovice krásným místem k životu.

Helena Škopková

PODĚKOVÁNÍ OD OSLAVENCŮ

 Oplanská 2614
 Praha 9 – Újezd nad Lesy

Společnost AW COOL, s.r.o. přijme nové 
zaměstnance na pozice:  

                      Obchodník s technikou
                                 Servisní koordinátor
                                 Servisní technik
Kontakty:

281 867 578
 775 213 201

www.awcool.cz
j.civin@awcool.cz



SDH PRAHA - BĚCHOVICE
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